

Embassy of Pakistan

Beirut

Press Release

To mark “Kashmir Solidarity Day” 5th February 2024, Embassy of Pakistan, Beirut, organized a Zoom Webinar, in which prominent members of civil society, think tanks, academics and leading journalists from print and electronic media, both from Lebanon and Pakistan, participated.

Ambassador Salman Athar in his remarks underlined the significance of the day for both Pakistanis and Kashmiris all over the world, and said that the day reminds us of the invaluable sacrifices rendered by the people of Jammu and Kashmir for their right to self-determination. The Ambassador also highlighted the atrocities committed by the Indian Security Forces against the innocent Kashmiris in the Indian Illegally Occupied Jammu & Kashmir (IIOJK). He emphasized that the Jammu and Kashmir is an internationally recognized dispute and stressed for the need of implementation of the UNSC resolutions in letter and spirit for its resolution.

The other participants underlined that India’s illegal and unilateral actions of 5 August 2019 in IIOJK were a blatant violation of international law and the relevant UN Security Council resolutions. India has since been engaged in efforts to further entrench these illegal measures through a series of steps aimed at altering the demographic structure and political landscape of IIOJK. They also highlighted that the Indian Supreme Court’s judgment of 11 December 2023 on the status of IIOJK is another step towards denial of the Kashmiri people’s right to self-determination. They also criticized India’s adamant attitude to resolve this longstanding issue.

In the evening, the Ambassador invited prominent Lebanese media representatives, members of civil society, academia and think tanks at Pakistan House, wherein the participants were briefed about the background of the Kashmir dispute and significance of “Kashmir Solidarity Day”. Furthermore, documentaries, besides a pictorial exhibition, depicting atrocities committed by Indian occupying forces on the people of Jammu and Kashmir were also shown to the guests.

05 February 2024

Beirut

سفارة باكستان

بيروت

بيان صحفي

لإحياء "يوم التضامن مع كشمير"، نظمت سفارة باكستان في بيروت ندوة عبر الإنترنت شارك فيها أعضاء بارزون من المجتمع المدني ومراكز الفكر والأكاديميين وكبار الصحفيين من وسائل الإعلام المطبوعة والإلكترونية، من لبنان وباكستان.

في كلمته، شدد السفير سلمان أظهر في كلمته على أهمية هذا اليوم لكل من الباكستانيين والكشميريين في جميع أنحاء العالم، وقال إن هذا اليوم يذكرنا بالتضحيات التي لا تقدر بثمن التي قدمها شعب جامو وكشمير من أجل حقهم في تقرير المصير. وسلط السفير الضوء أيضًا على الفظائع التي ارتكبتها قوات الأمن الهندية ضد الكشميريين الأبرياء في ولاية جامو وكشمير المحتلة بشكل غير قانوني من قبل القوات الهندية. وشدد على أن جامو وكشمير نزاع معترف به دوليًا وعلى ضرورة تنفيذ قرارات مجلس الأمن الدولي نصابًا وروحًا لحلها.

وأكد المشاركون الآخرون أن الإجراءات غير القانونية والأحادية التي اتخذتها الهند في 5 أغسطس 2019 في ولاية جامو وكشمير المحتلة بشكل غير قانوني من قبل القوات الهندية هي انتهاكًا صارخًا للقانون الدولي وقرارات مجلس الأمن التابع للأمم المتحدة ذات الصلة. وقد انخرطت الهند منذ ذلك الحين في الجهود الرامية إلى ترسيخ هذه التدابير غير القانونية بشكل أكبر من خلال اتخاذ سلسلة من الخطوات التي تهدف إلى تغيير الهيكل الديموغرافي والمشهد السياسي لولاية جامو وكشمير المحتلة بشكل غير قانوني من قبل القوات الهندية. وشددوا أيضًا على أن حكم المحكمة العليا الهندية الصادر في 11 ديسمبر 2023 بشأن وضع ولاية جامو وكشمير المحتلة بشكل غير قانوني من قبل القوات الهندية يعد خطوة أخرى نحو إنكار حق الشعب الكشميري في تقرير المصير. كما انتقدوا موقف الهند الحازم لحل هذه القضية التي طال أمدها.

وفي المساء، دعا السفير ممثلين إعلاميين لبنانيين بارزين وأعضاء من المجتمع المدني والأوساط الأكاديمية ومراكز الفكر إلى منزله، حيث تم إطلاع المشاركين على خلفية نزاع كشمير وأهمية "يوم التضامن مع كشمير". وبالإضافة إلى ذلك، عُرضت على الضيوف أيضًا أفلام وثائقية، إلى جانب معرض مصور، تصور الفظائع التي ارتكبتها قوات الاحتلال الهندية ضد شعب جامو وكشمير.

بيروت

05 شباط 2024